
Zápis č. 35/(20-23) 281 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT 

konaného 18. dubna 2023, 14:30 hodin 
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT v Brně, Purkyňova 464/118 – E517 

 
Přítomni: Diviš, Komendová, Kouřilová, Krouská, Lindovský, Obruča, Pilátová, Přikryl, 

Sedláček, Smilek, Vacula, Zahrádka 
Omluveni:    Adamczyková, Kalina, Pořízka 
Hosté:    Hladík, Kovalčík, Vašinová Galiová, Vala, Veselý. 

 

Program: 
1. Zahájení zasedání 
2. Informace od vedení FCH VUT 
3. Zpráva o plnění strategického záměru za rok 2022 
4. Plán plnění strategického záměru pro rok 2023 
5. Zpráva o hodnocení výuky v bakalářských a navazujících magisterských studijních 

programech na Fakultě chemické VUT v zimním semestru akademického roku 2022/23 
6. Různé 
 
 
AD 1) Zahájení zasedání 
Předseda AS FCH přivítal přítomné a zahájil zasedání. Dotázal se, zda má někdo připomínky 
k programu; připomínky nebyly vzneseny, proběhlo hlasování o navrženém programu: 
Hlasování:  
 Pro:   12 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Program dnešního zasedání AS FCH byl schválen tak, jak byl navržen. 
 
Zápis z minulého zasedání byl členům Akademického senátu zaslán; nikdo neměl připomínky. 
Proběhlo hlasování:  
 Pro:   12 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Zápis č. 280 byl schválen. 
 
 
AD 2) Informace od vedení FCH VUT 
Předseda AS FCH předal slovo děkanovi fakulty, prof. Veselému, který informoval: 
• Jak již byli členové Akademického senátu informováni, dne 6. dubna 2023 bylo 

ukončeno pověření vedením ÚCHTOŽP prof. Kučeríkovi; od 7. dubna 2023 je vedením 
ústavu pověřen doc. Krajčovič. Tato změna byla projednána s rektorem VUT. Veřejné 
výběrové řízení na ředitele ÚCHTOŽP bude vypsáno v září letošního roku, tak, jak bylo 
již dříve naplánováno.  

• Provoz vrátnice: Vrátnice není místem, kde by standardně mělo docházet k půjčování 
klíčů; to probíhá na sekretariátech ústavů- na vrátnici se klíče půjčují pouze ve 
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výjimečných případech a na základě předložení průkazu VUT. Současně takové 
vypůjčení bude zapsáno do hlášení a zasláno na vědomí řediteli příslušného ústavu. 
Pracuje se na tom, aby do budoucna byly vstupy v maximální míře na čtečku karet. 
Dále děkan v této souvislosti připomněl několik bodů provozního řádu, které je třeba 
dodržovat:  

o Všichni hosté se musí zapisovat na vrátnici. 
o Práce o víkendech je možná pouze na základě povolení ředitele; u studentů 

v případě práce v laboratoři platí, že musí být alespoň dva. 
o Pokud se z nějakého důvodu dohodne výuka na neděli, je nutné, aby o tom 

byli pracovníci vrátnice informováni. 
o Rozvrhovaná sobotní výuka hlášena být nemusí. 

 
 
AD 3) Zpráva o plnění strategického záměru za rok 2023 
Předseda AS FCH požádal děkana fakulty o představení dokumentu a předal mu slovo.  
Děkan FCH:  Dokument je členěn stejně, jako byl plán realizace strategického záměru pro rok 
2022, i když nyní už budou strategické dokumenty tohoto typu strukturovány odlišně. 
Předseda AS FCH konstatoval, že typografické nepřesnosti, které byly v dokumentu nalezeny, 
budou opraveny a následně otevřel diskuzi k tomuto bodu.  
Prof. Obruča: 

• K bodu 4D navrhuje doplnit konferenci o biopolymerech, kterou organizovala prof. 
Márová v Praze; zašle přesný název a bude doplněno. 

Doc. Sedláček: 
• Cykloaktivity popsané v dokumentu by měly být přesunuty do jiného bodu. 
• V rámci prioritního cíle 1, odst. g), 1. odrážka je popisováno hodnocení SP – dotázal 

se, proč Akademický senát nemá zpětnou vazbu z tohoto hodnocení. Reaguje doc. 
Vašinová Galiová: Hodnocení nebylo ještě dokončeno; je to dlouhodobý proces. 

Dr. Smilek:  
• Dotázal se, v čem spočívá modernizace SP Chemie a chemické technologie. Reaguje 

děkan: Změna se, která je plánována v rámci projektu NPO, spočívá v zacílení na 
progresivní předměty jako kybernetika, nano technologie,… (zabezpečovaných 
FEKTem). 

 
Další podněty k diskuzi nezazněly; dokument tedy byl projednán. 
 
AD 4) Plán plnění strategického záměru pro rok 2023 
Předseda AS FCH opět požádal děkana fakulty o představení dokumentu a předal mu slovo.  
Děkan FCH:  V tomto dokumentu už je patrná zásadní změna, a to taková, že veškeré 
plánované aktivity musí mít vazbu na konkrétní zdroj financování;  zde je uvedeno zejména 
financování formou PPSŘ, NPO A a NPO B; ostatní aktivity jsou financovány z dotace. Forma 
tabulky je daná z MŠMT. Doplňuje tajemník: Podpora strategického řízení od roku 2022 je na 
období 5 let; loni probíhala formou rozvojových projektů, letos PPSŘ kdy polovina finančního 
objemu je alokována na VUT, polovina na fakulty a je určena k čerpání aktivit dle věcné 
náplně dané právě plánem realizace, nicméně přesný mechanismus se ještě dopracovává na 
rektorátu. 



 
 

 3 

Předseda AS FCH konstatoval, že typografické nepřesnosti, které byly v dokumentu nalezeny, 
budou opraveny na základě zaslání připomínek a následně otevřel diskuzi k tomuto bodu.  
 
Doc. Sedláček: 

• Podobně jako v předchozím bodě, navrhuje doplnit konferenci o biopolymerech – 
přesný název a formulaci zašle prof. Obruča. 

• V dokumentu chybí konkrétnější informace o CMV – v souvislosti s touto poznámkou 
proběhla širší diskuze o pozici, financování a rozpočtu CMV. Prof. Veselý navrhuje 
obecnou diskuzi o zakotvení CMV v rámci fakulty, aby CMV bylo stále vnímáno jako 
stěžejní výzkumné zázemí fakulty. 

 
Dr. Přikryl: 

• V hlavičce tabulky PPSŘ je uvedeno, že částky jsou v Kč, ale ve skutečnosti se jedná o 
tisíce Kč. 

 
Doc. Diviš: 

• Bod 1B, revize kreditového hodnocení předmětů; odpovídá doc. Vašinová Galiová: Je 
potřeba sjednotit časovou alokaci a náročnost stejných předmětů vyučovaných na 
různých fakultách; čekáme na stanovisko zodpovědného prorektora, doc. Diviš dále 
upozorňuje na možné komplikace ve studijních plánech. 

• Bod 1G, téma regionů internacionalizace; reaguje děkan: Myšlena je celá Evropa. 
• Bod 2E, co si lze představit pod pojmem Admission Office? Reaguje doc. Vašinová 

Galiová: Vzniká na rektorátě, novinka, podpora anglických studijních programů. 
• Bod 3C, dizertace psané v angličtině, má to být striktně doporučeno? Reaguje prof. 

Kovalčík, prof. Veselý: Ne, mohou se stále psát dizertace v češtině (záleží na 
doktorandovi), je ale možné získat finanční prostředky např. na proplacení jazykové 
korektury (PPSŘ). 

• Bod 3C, 3D, jak má konkrétně vypadat podpora rodinného života doktorandů? 
Reaguje děkan: Jedná se o finanční podporu. 

• Bod 4A, jak probíhá sběr dat výsledků VaV? Reaguje prof. Vala: Je potřeba sladit sběr 
dat, která se posílají do RIVu a našeho informačního systému; vzniklé publikace by 
měly být schvalovány řediteli ústavů včetně podílů pracovišť fakulty na dané 
publikaci, editace publikací nebude možná kdykoliv – po předem známém datu se 
evidence uzavře a její odemčení bude možné ze strany rektorátu jen proti žádosti; 
některé výsledky (především abstrakty) se do RIVu vykazovat nebudou, ale pro 
potřeby některých projektů se může vložení do systému povolit. 

 
Další podněty k diskuzi nezazněly; dokument tedy byl projednán. 
 
AD 5) Zpráva o hodnocení výuky v bakalářských a navazujících magisterských studijních 
programech na Fakultě chemické VUT v zimním semestru akademického roku 2022/23 
Předseda AS FCH opět požádal vedení o představení dokumentu a předal slovo. 
Doc. Vašinová Galiová: Celkově se do ankety zapojilo velmi málo studentů; prostudovány 
byly všechny komentáře; tyto byly vesměs neutrální nebo pozitivní, stížnosti se neobjevily. 
Doplňuje prof. Kovalčík: Anketa musí zůstat dobrovolná; studenty nelze do vyplňování nutit. 



 
 

 4 

Předseda AS FCH otevřel diskuzi k tomuto bodu; žádné dotazy ani připomínky nebyly 
vzneseny; dokument byl tedy projednán. 
 
 
 
AD 6) Různé 
Proběhla diskuze ohledně zadávání VŠKP: Není možné, aby témata zadávali pouze kmenoví 
zaměstnanci fakulty? Odpověď vedení: Možné to není, zejména z toho důvodu, že zatím není 
způsob, jak toto omezit. Připravuje se nová forma pro zadávání témat s apelem na 
vypisování zadání přiměřeně konkrétní s jasně definovanými cíli kvůli případné kontrole. 
 
Dr. Pilátová 

• Studenti zneužívají vkládání omluvenek do Studisu; mají absence více dní bez 
lékařského potvrzení. Reaguje doc. Vašinová Galiová – jsme již v režimu, jako před 
pandemií, studenti by proto měli při nemoci dodat lékařské potvrzení. 

• Prosí o umístění hodin do vestibulu. 
 

Dr. Smilek 
• Dotázal se děkana fakulty, kdy bude předložen upravený volební řád. odpověď: 

Akademickému senátu bude dokument předložen do týdne. 
 

Dr. Přikryl 
• V prostoru u vchodu do fakulty vchodem u knihovny je pravidelně cítit zápach z WC; 

reaguje děkan: Bude informována správa budov, aby situaci sledovali a zjednali 
nápravu. 

 
Ze zasedání odchází prof. Obruča a dr. Přikryl. 
 
Prof. Veselý:  

• Od některých členů Studentské unie přišel požadavek na umístění vyvýšených záhonů 
např. na zeleninu;  hledá se vhodné umístění (celodenní osvit atd.). Připojuje se doc. 
Diviš – zakoupili kompostér pro vědecké účely, po krátké diskuzi děkan navrhuje 
kompostér umístit v blízkosti záhonů SU. 

 
Dr. Sedláček:  

• Připomněl nabídku součinnosti EK na tvorbě pravidel rozpočtu; reaguje tajemník: 
Priority v případných změnách se posunuly od problematiky výuky k publikační 
činnosti; dokument bude vycházet ze systému bez většího lidského zásahu (model 
výuky také bude vycházet z dat v systému). Požadavky ředitelů z loňska utichly. 
S pravidly se ještě musí seznámit nově jmenovaný pověřený ředitel ÚCHTOŽP. Doc. 
Sedláček doplnil, že by bylo dobré navrhnout pravidla pro rozdělení finančních 
prostředků za publikace tak, aby publikování bylo motivující pro následné finanční 
ohodnocení. 

• Navrhuje domluvit se na termínu jednání EK bez ohledu na aktuálním stavu pravidel 
rozpočtu; po krátké diskuzi děkan navrhuje v problematiku dále řešit přímo na 
zasedání EK; návrhy termínů: Neformální schůzka 21. 4. 2023 v 9 hod., zasedání EK 
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28. 4. 2023, přičemž termín zasedání EK musí ještě odsouhlasit ostatní členové EK (na 
zasedání AS nejsou všichni členové EK přítomni). 

 
Doc. Vašiová Galiová 

• Informuje o počtu zaplacených přihlášek ke studiu v novém akademickém roce; 
současně informovala Akademický senát, že bude vyhlášeno i 2. kolo přijímacího 
řízení. 

 
Závěrem předseda AS FCH VUT poděkoval všem za účast a připomněl termín příštího 
zasedání Akademického senátu FCH: 9. května ve 14:30 hodin. 
Zasedání bylo ukončeno. 
 
Brno, 20. 4. 2023 
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková a Ing. Jitka Krouská, Ph.D. 
 
 
 
 
 
..................................... ..…………………………………………. 
   Ing. Jan Zahrádka       prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH            Předseda KAP AS FCH 
   
 

………………..……………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 
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